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A Magyar Snowboard Szövetség elnökségének 

szakmai beszámolója a 2024. 05. 22-i közgyűlésre 

 

 

 

Sportszakmai sikerek 

 

1. VERSENYSPORT  

A Magyar Snowboard válogatottból a 2023-as évben 2 fő kvalifikálta magát a világkupa 

sorozatba. 1 fő freestyle, 1 fő snowboardcross szakágakban. 
Mellettük további 5-6 fő vesz részt európa kupa futamokon, illetve utánpótlás csapatunk is 

15-20 fős létszámmal jár nemzetközi versenyekre. 
 

A 2022-es olimpikon Kozuback Kamilla korábbi sérüléséből történő rehebilitációja rendben 
lezajlott. A 2023/24-es szezont nyáron egy hónapos Banger Park edzéssel, majd a 
világeleithez hasonlóan egy hónapos nyári Új-Zélandi edzőtáborral kezdte. Ősszel 

csatlakozott hozzá Melina Merkhoffer edző, aki korábban Anna Gasser segédedzője volt. 
Remekül működött a szezon során a közös munka, melynek eredménye VK 7., 10., 12. hely 

és egy Premium EK 1. helyezés. Személyes surlódások miatt a következő szezonban már 
nem tudnak együtt doglozni. 
 

Az elmúlt év nagy eredménye Brunner Blanca világkupás kvalifikációja és tejlesítménye. 
Blanca a teljes szezont kemény edzéssel és feltörekvő nemzetközi versenyzéssel töltötte a 

világhírű Rene Brunner edző szárnyai alatt. A Montafoni VK-n egy igazán jó pályán sikerült 
teljesítenie, ami a jövő szempontjából rendkívül bíztató. E mellett kiválóan szerepelt kontinens 

kupákon is, ahol 5 alkalommal is top 8-ban végzett. 
 

Szabó Marcell alpin versenyző az egész szezont külföldi edzéssel töltötte, számos versenyen 

rajthoz állva, köztük a Junior Világbajnokságon képviselve hazánkat. Feltörekvő, stabil 
versenyzéssel lépdel előre. 

  
Tóth Emma első junior évében több alkalommal is állhatott a dobogón, a Colerében 

megrendezésre kerülő felnőtt FIS versenyen a győzelemig meg sem állt. Részt vett még a 
dél-koreai YOG-on, ahol sérülés miatt nem tudott rajthoz állni, valamint a georgiai junior 
világbajnokságon egyéniben 25., csapatban 19. helyezést szerzett Barabás Bálint oldalán.  
Barabás Bálint egy kiegyensúlyozott versenyzést bemutatva 28. lett egyéniben a dél-koeai 
YOG-on, majd egy sajnálatos sérülést szenvedett a Dolni Moravában megrendezésre kerülő 

FIS versenyen.  
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2. SPORTÁG – HAZAI SZÖVETSÉG 

1. Utánpótlás nevelés 

Ezen a téren főként az SBX és a freestyle szakág folytatta az építkezést, hogy folyamatosan 
növekvő összetartó szakági közösséget építsenek ki. eredmények, hatékony edzőtáborok 
voltak részei az évnek. A szezon elején szervezett Pitztali nagy edzőtáborunkban a sporotlók 

részvételét jelentős összeggel támogatta a szövetség (az edző díjak és költségeken túl). A 
szezon folyamán valamennyi edzőtáborban a szövetség fedezte az utazási költségeket, 

speciális pálya bérléseket (sbx), edzői költségeket és edzői díjakat. A visszajelzések alapján 
ez nagy segítséget jelentett a családok számára, lehetőséget biztosítva a sportolóknak több 
edzőtáborban/versenyen való részvételre. 

 Az idei szezonban is folytattuk a Riglet Programot, mely egy sportágismertető tevékenység 
havas és beltéri eszközpalettával egyaránt. Az őszi és tavaszi időszakban elsősorban az 

általános iskolákban tartunk gyakorlati bemutatót és oktatást. Január-februárban a Városligeti 
Műjégpályán tartottunk minden hétvégén havas sportágismertetést és oktatást, ahol játékos, 

színes, biztonságos, gyerekekre szabott elemek használatával szólíthatjuk meg a 6-10 éves 
korosztályt.  

A szezonban erőteljes visszaesést érzékeltünk az utánpótlás korú sportolók hazai 

versenyrendszerben való megjelenésében, mely főként a műanyagpályás versenyeken 
mutatkozott meg. Ezen folyamat megfordítása érdekében a szövetség megkezdte egy új, 

hatékoy uttánpótlás program kidolgozását, mely több területet fedne le. Főbb pontja közt 
szerepel többek közt Mátra/Eplény pályákkal való együttműködés, oktató továbbképzés, 
testnevelő tanári program, eszköz fejlesztés/biztosítás. A program részletes kidolgozása a 

nyár folyamán kerül véglegesítésre. 

  

2. Versenyrendezés 

Ősszel és tavasszal műanyagpályás diákkupa sorozat. (4+3, havi 1 verseny különböző 

pályákon) 

Hazai havas kupafutamok: 

- kupafutamok 

- FSOB Mátraszentisvátnon – 4 éve hazahoztuk a freestyle és a GS OB 

- SXOB Eplény – hó hiányában nehezen megvalósítható 

- Murau 30 – OB Kreischbergi versenyszámai, 2024-ben jubileumi 30. évfordulóval 

Hazai rendezésű nemzetközi versenyek: 

- World Rookie Tour, Mátraszentisván – a WSF kiemelt utánpótlás pontszerző 
versenye, mely 2024-ben hó hiányában elmaradtt 



                                 

  Magyar Snowboard Szövetség 

  1146 Budapest, Istvánmezei út 1-3.   

  T: +36 30 328 63 71 

  e-mail: rozsa.harmat@sbhun.hu  

 

3 

- Banked Slalom Tour, Eplény – 2. alkalommal. A WSF egy tömeg bázis építő 

sportrendezvény, ahol minden korosztály versenyezhet 

 

3. Fogyatékkal élők sportja 

A 2023/24-es szezonban elkezdődött a para snowboard bázis növelésének egy tudatos, új 
programja. 

Para snowboard utánpótlás szempontjából nincs könnyű helyzetben a szövetség. Nagyon 
szűk az a létszám, akik sportolni vágyó sérült fiatalok közül pont snowboardozni szeretnének 

elkezdeni, hiszen sok kihívással jár. A 2023/24-es szezontól a szövetségnek sikerült 
megbíznia dedikáltan egy para snowboard edzőt, Szabó Attilát, aki tudása, képesítése, 
személyisége, sérült sportolókkal való foglalkozási múltja révén alkalmas arra, hogy vele 

együtt építkezzünk para snowboard tekintetében az elkövetkezendő években. Az új edzővel 
célként tűztük ki új, a sportággal megismerkedni vágyók kezdei műanyagpályás oktatását, 

mely idő, elérhetőség és anyagi téren hatékony és kedvező lehetőséget biztosít. 

A tél folyamán elkezdődött egy együtműködés, mely keretein belül a Végtaghiányos 

Gyermekekért Alapítvánnyal valamint a Látássérültek Szabadidős Sportegyesületével (LÁSS) 
dolgozunk együtt a fogyatékkal élők snowboard sportba való bevonásán, sportág és 
sporolás népszerűsítésén. 2024 januárja óta a Vasas SC – Normafa Síiksola 

műanyagpályáján, Krakkler Kata síiskolavezető nagylelkű közreműködésével és Szabó Attila 
lelkes munkájával kerülnek megrendezésre rendszeres edzés lehetőségek, melyeken 

végtaghiányos, látássérült és hallássérült sportolók vesznek részt. Az első pár edzés 
számukra ingyenes, melyet a későbbiek folyamán is tervezünk támogatni. 

 

4. Oktatás képzés 

Folyamatos a nemzetközileg is magas szintű hazai oktatóképzés, mely mellett 2023. 

áprilisában elindult az első edzőképzés is a Magyar Testnevelési és Sporttudományi 
Egyetemmel karöltve, amelyen 13 fő szerezett edzői képesítést. 

E mellett a 2023/24-es szezonban is a megszokott kiváló módon folyt az oktatóképzés is. 
  

 
Szervezeti ügyek 

A Magyar Snowboard Szövetség 2022. május 25-i Közgyűlésén értékelte az előző közgyűlés 

óta eltelt időszak tevékenységét. 
 

A jelenlegi elnökség a 2022-es májusi közgyűlésen lett megválasztva.  
Az elnök továbbra is Bécsy Balázs (2019), mellette elnökségi tagok Takács Zsuzsanna 
(2022), Bárdosi Gábor (2019), Dibusz István (2022), Hartmann János (2016). 
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A szakágvezető edzők a 2022-es évben is az előző évihez hasonlóan alakultak: 

Alpin – Sümegi Péter, Freestyle – Györki Balázs, Snowboard cross – Bekényi Ádám 
 

Az irodai működést továbbra is Némethné Harmat Rózsa főtitkár és Pajor Ágnes pénzügyi 
asszisztens látta el. 
 

Kommunikáció 
A 2023/24-es szezonban Gyarmati Panka és Vasvári Lili látta el a kommunikációs 

feladatokat, mely során elsősorban a folyamatos facebook, instagram, tiktok megjelenések 
voltak előtérben. Mellette Pintér László segítette a sajtóval kapcsolatos kommunikációt. 
Megbízási szerződéses kapcsolatban állnak a szövetséggel.  

Eseményeinkre szerződött fotós(ok), valamint az FSOB-n videós munkáit vesszük igénybe. 
 

Technikai fejlesztés 
A 2023-as évben az alábbi eszközök beszerzésére és beruházásokra került sor a felnőtt és 

utánpótlás versenyzők, valamint a tömegsport támogatására, segítésére: 
- busz - nagy szükség volt egy új szövetségi buszra, mert a jelenlegi sokszor 

megbízhatatlan, valamint a megnövekedett versenyzői létszám miatt szükség van 
minimum 2 buszra, mert így is több alkalommal kell még pluszban bérelni. 

- időmérő - az elmúlt időszakokban rendezett versenyeinkhez már komolyabb 
időmérőre van szükség 

- freestyle elemek – 2 hazai síterepre és 4 műanyagpályára 
- trambulinos freestyle eszköz park 
- rajtszám 
- kapu zászlók 
- verseny sátor, média fal, beachflagek 
- mobil kerítés 
- versenyrendezés eszközök (fúró, mérőszalag...) 
- wax és egyéb felszerelés karbantartó eszközök 

- edzőknek technikai snowboard nadrág 
- versenyzőknek és edzőknek csapat softshell 

 
Irodai apparátus 

A szövetségünk a Magyar Sport Házában bérel irodát és busz parkolót, valamint 2021. 
közepe óta sikerült raktárat is bérelni az irodaházban a számos eszköz tárolására. 
 

Tagok, egyesületek 
Jelenleg 20 tagszervezete van a szövetségnek.  
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Bécsy Balázs elnök beszámolója 

 
 

1. Szervezet 

A 2023-24-es szezont sok szempontból új keretek mellett kezdtük el. A tavalyi évhez képest 
fontos előrelépés, hogy Gyarmati Pankát siikerült a csapatba megnyernünk, hogy a 
kommunikációnak álljon az élére. Így nem csak egy hiteles régi motoros került a divízió élére, 
hanem valaki, akinek a korosztályhoz, SB sporthoz és platformokhoz is megfelelő tapasztalata 
van. Ezen felül sikerült Kozuback Kamilla mellé leigazolnunk Melina Merkhoffert edzőnek, aki Anna 
Gasser segédedzője volt a 2022 Pekingi Téli Olimpiára felkészülése alatt. Nagy reményekkel 
vágtunk bele és egy sok kihívással teli szezont végül egy VK 7-ik és EK 1 hellyel sikeresen zárták. 
Sajnos személyi problémák miatt a szezon legvégén megromlott a viszony, s habár igyekeztünk 
a végére járni jelen ponton Kamilla edző nélkül van. Emellett az alpin szakág szorul megújulásra 
mert Sümegi Péter távozik a posztról és szükséges felépíteni a rendszert újra. Az UEP / NEP 
programot először sikerült keretek és benchmark alapú elszámolás keretébe rendezni, megvan 
az új szereplőkkel is kiegészült csapat, de még kell finomhangolni az elvárás / elszámolás területeit. 

 

2. Infrastruktúra 

A tavaly megtervezettek szerint és azon túl is sikerült előre lépni idén, így mind a műanyag 
pályákra mind Eplény / Mátraszentistvánra is újabb freestyle elemek kerültek beruházásra, 
ezzel emelve az aktivitásaink színvonalát. Emellett új kapu zászlókat, rajtszámokat, 
stanglikat, és egy komplett időmérő rendszert szereztünk be, ami minőségi ugárs az 
eseményeken, emellett a rendezvényes eszközeink bővültek egy rajtsátorral. Mivel a 
meglévő szövetségi kisbusz többszöri lerobbanással hozott minket kellemetlen helyzetbe, 
így büdzsé átcsoportosítással sikerült egy új kisbuszt vásárolnunk ami nagy lépés a 
könnyebb és bővebb verseny / gyerek logisztika terén. 
 

3. Verseny és élsport 

Két szakágban két világkupás sportolónk volt a szezonban. Kozuback Kamilla az új 
edzőjével komoly munkát kezdtek meg, melynek eredménye egy VK 12. és egy Premium 
EK 1. hely.  
Brunner Blanca világszintű edző, Brunner Rene felkészítésében edzett, és idén már a VK-
n is bemutatkozott, ahol remekül helyt állt. EK-n többször került dönttőbe, legjobb 
eredménye 8. hely volt. 
2 kvótával vettünk részt a YOG-on, ahol Tóth Emma helyszíni sérülés miatt nem tudott 
rajthoz állni, Barabás Bálint 28. helyezést ért el. Tóth Emma első junior évében több 
alkalommal állt dobogón, és felnőtt FIS verseny nyert. 
Alpinban Szabó Marcell vett részt a Junior Világbajnokságon, ahol szépen helyt állt. 

 
4. Utánpótlás nevelés 

A Riglet havas / iskolai lába kapott idén nagyobb lendületet. Ennek kapcsán 3-4 
iskolában, és két hónapon keresztül a Városligeti Műjégen voltunk jelen a programmal, az 
első idény, amikor rendszer szinten tudott működni a program, persze tanulságokkal, 
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amiket tovább kell vinni pl regisztráció / incentive beépítése. Az eseményeinken megjelenő 
résztvevők, versenyzők száma részben stagnál vagy visszaesést mutat így újra átgondolt 
teljes körű UP fejlesztési programot kell kidolgoznunk amivel visszatérünk egy fejlődő 
pályára. 
  

5. Oktatás képzés 

A szezonban elindult edzőképzés sikerrel lefutott, köszönet Sümegi Péternek, Pajor 
Áginak és Bordács Mikinek a teljes szervezésért, nagy előrelépés és sok tanulságot 
hozott magával.  Kiemelten fontos lesz idéntől, hogy minden évben megtartsuk a „judge 
clinic”-et és emellett az oktatói oldalon belépő új szakembereket  be tudjuk építeni a 
szervezetünkbe és akár meg tudjuk nyerni a Burton Riglet és további utánpótlás 
programban való részvételre, hogy elegendőek legyünk egy állandó iskolai és havas 
sportági jelenlétre a szezonban. 
 

6. Kommunikáció / partneri kapcsolatok 

A gyenge tél miatti folyamatos újra tervezés nem segítette a kommunikációs munkákat 
de kommunikációs csapatunk sikeresen tudta a fontos aktivitásainkat megmutatni a 
csatornáinkon. A web oldalunk napra készségével haladunk előre, az NSR-be való 
integrálást megugrottuk a magunk részéről, bár a rendszer üzemeltetői oldalról még nem 
teljes. A keretrendszer amit Panka kidolgozott szépen működik, kicsit több rugalmasságot 
kell csempészni a rendszerbe és az információ áramlásban kell segíteni, nemzetközi 
eseménynaptárt is figyelni, de jó úton haladunk.  
 

7. Finanszírozás 

Az első tanuló szezont megéltük, amiben a megnövekedett finanszírozás hatékony és 
előrelátó elosztását / átstruktúrálását is megéltük. Nagy előrelépéseket sikerült 
megvalósítani idén mind sport, rendezvény, logisztikai eszközpark bővítése és 
bérnormalizálás terén is. Az első emelt büdzsével lefutott szezon tanulságát, területenkénti 
pontosabb tervezhetőségét be kell építeni a jövő szezon építésénél. 
 

8. Sportdiplomácia / nemzetközi tevékenység 
A két meghatározó szervezetben – FIS, WSF – továbbra is kellően reprezentáljuk a 
szövetségünket. Fejlődési irány lenne, hogy a szakmai bizottságokban (Park and Pipe 
stb.) szakmai kolléga kerülne be, ezt idén célul tűzzük ki. A környező országok 
szövetségeivel, szakemberivel való intenzívebb kapcsolat lehet számunkra további 
előrelépés, hogy a best practise-eket haza hozhassuk és oda-vissza lehessen élő 
verseny kapcsolat az eseményeinken. A pontenciális budapesti VK előkészítését 
folytattuk, és Fürjes Balázzsal (NRÜ) és Guller Zoltánnal (MTÜ) is egyeztettünk, aminek 
nyomán „kormányra került” a beterjesztés. Bizakódóak vagyunk. 
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Takács Zsuzsanna elnökségi tag beszámolója 

 
A 2022-ben tartott elnökségi ülésen meghatározottak alapján az egyesületi tagszervezetek 

számának növelése volt a célom az elmúlt évben is a korábban felmért igények alapján, 
valamint az országban működő, snowboardoktatással is foglalkozó egyesületek 
feltérképezése és megkeresése a tagszervezeti csatlakozás érdekében. 

A megkeresések nagyobb része eredménytelenül telt, a szóban pozitív választ adó 
egyesületek részéről sem érkezett be a csatlakozáshoz szükséges dokumentáció. Az 

egyesületekben jellemzően szabadidős céllal folyik az oktatás, az egyesületi vezetők és az 
oktatók nem érdekeltek az utánpótlás nevelésben. 
Az elmúlt évek pályázati lehetőségeinek köszönhetően 37 műanyagpályás síiskola működik 

jelenleg Magyarországon, idén májusban kerül megnyitásra a 38. síiskola Szolnokon.  
A rendelkezésre álló adatok alapján snowboardoktatással foglalkozó 32 műanyagpályás sí- 

és snowboard iskolából jelenleg 3 helyszínen folyik utánpótlás nevelés. A téli szezonban 6  
helyszínen folyik havas oktatás, ahonnan szintén nem érkeznek utánpótláskorú versenyzők. 

A következő években cél az aktív utánpótlás nevelés helyszíneinek bővítése országosan 
legalább 10 sí- és snowboard iskolára.  
Ehhez az iskolák vezetőinek együttműködési hajlandóságát, az oktatók szakmai képzését és 

motivációját szükséges növelni az MSBSZ rendelkezésére álló eszközökkel, 
műhelytámogatás bevezetésével, folyamatos kapcsolattartással. A 2024-ben végzett 

snowboard edzők aktív bevonására is szükség lenne a helyi versenycsapatok kialakítására 
mind a műanyagpályás, mind a havas helyszíneken megfelelő anyagi motiváció mellett. 
A jelenlegi és a lehetséges jövőbeni tagok számára kiemelt jelentőségű lenne a szezonra 

tervezett összes rendezvényről történő információ átadás a szezon elején és az esemény 
napja előtt meghívással egybekötve, a versenyek eredmények kapcsán a helyezések 

függvényében az egyesületek kiemelése, valamint a snowboard sportág által elérhető 
pályázatok ismertetése.  

Továbbra is szükséges lenne a médiafelületeken történő kölcsönös partneri megjelenés, 
elérhető kedvezményrendszer kialakítása, a Szövetség oldalán térképes kereső létrehozása, 
melynek célja a weboldalra látogatók számára a lakóhely szerinti lokációban megvalósuló 

snowboardoktató- és iskola keresésének megkönnyítése. 
Javaslom a szezon előtti és szezonzáró kerekasztal beszélgetések megvalósítását a szakmai 

tapasztalatok egyeztetése és a kapcsolat szorossá tétele érdekében. 
 
 

Hartmann János elnökségi tag beszámolója 
 

A 23-24-es szezon végre erősen indult, hideg időjárás, megfelelő mennyiségű csapadék, 

ami a hazai sípályák vízkészleteit is feltöltötte, így nagy reményekkel vágtunk neki a 
szezonnak. 
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Az egyik legfontosabb dolog talán a versenyzési lehetőség biztosítása a gyerekeknek, hogy 

lehetőleg havas körülmények között is minél többet tudjanak gyakorolni illetve versenyezni. 
Ezért is nagy hangsúlyt fektettünk a havas versenyekre. Az volt a cél, hogy legalább 3 

kupafutam meglegyen szakáganként így a kupasorozat is újra életre kelt és a szezon végén 
tudunk kupagyőzteseket hirdetni a Reclosing-on. 
A fenti törekvéseket a természet is támogatta, (legalábbis december, január hónapokban) így 

ismét meg tudtuk tartani a Show Down kupafutamot Eplényben. A cél az, hogy ennek a 
versenynek is növeljük a bázisát a jövőben. 

A Banked Bakony ismét szintet lépett, és a szerencse a szerencsétlenségben (mármint a 
februári tavaszban), hogy az 1.es pályán kapott helyet a Síarénában, ezzel az eddigi 
legsikeresebb, leg jobb hangulatú rendezvény lett. Szintén fontos mérföldkő a Banked 

történetében, hogy a leghitelesebb nemzetközi snowboard médium a Method Mag is 
készített anyagot a rendezvényről. 

A Banked sikere azért is volt fontos, mert az eplényi pálya vezetőségét is meggyőzte, hogy 
van értelme ezeknek a snowboardos eseményeknek, és igenis hoznak nekik nézőket, 

vendégeket, tehát generálnak bevételt. Ezzel az előző szezonokban erősen jelenlévő negatív 
tendenciát sikerült jó irányba terelni. 
A szezon egyik fontos fejlesztése volt a Mátraszentistván és Eplény snowpark részére 

gyártatott magas minőségű freestyle elemek megtervezése és kiviteleztetése Bécsy 
Balázzsal és Györki Balázzsal hárman dolgoztunk ezen a projekten. 

Ahogy az előző években is megfogalmaztuk még mindig az első számú cél a következő 
szezonokra hosszútávú tervként, a szövetségi tréning központ létrehozása, ez a terepekkel 
való kapcsolat hektikussága miatt is fontos. Ehhez szorosan kapcsolva a Big Air bag edzési 

lehetőség megteremtését tartanám fontosnak, első körben a havas szezonban, aztán a nyári 
időszakban, hasonlóan az ausztriai Banger Parkhoz és hasonló sport létesítményekhez. 

Fontos lenne ezekből néhányat meglátogatni, a működésüket megnézni, ötleteket gyűjteni 
amit átültethetünk a hazai snowboard sport fejlesztésébe. 
 

 
Bekényi Ádám – Snowboardcross szakágvezető edző 

 
Az idei évben az SBX csapat kitűzött céljai között szerepelt a világkupákon való részvétel, az 

Európa kupákon való minél jobb szereplés, FIS versenyeken nagy létszámban, és sikeresen 
részt venni, az utánpótlás csapat bővítése, valamint a szakmai vonalon való fejlődés.  
Brunner Blanca révén sikerült ebben a versenyidőszakban is világkupán rajthoz állni  

Montafonban. Egy igazán jó pályát sikerült teljesítenie, ami a jövő szempontjából nagyon 
örömteli. A magyar versenyző e mellett kiválóan szerepelt az Európa kupákon is, ahol egy 

12. helyet is sikerült bezsebelnie.  
Tóth Emma első junior évében több alkalommal is állhatott a dobogón, a Colerében 
megrendezésre kerülő felnőtt FIS versenyen a győzelemig meg sem állt. Részt vett még a 

dél-koreai YOG-on, ahol sérülés miatt nem tudott rajthoz állni, valamint a georgiai junior 
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világbajnokságon egyéniben 25., csapatban 19. helyezést szerzett Barabás Bálint oldalán.  

Barabás Bálint egy kiegyensúlyozott versenyzést bemutatva 28. lett egyéniben a dél-koeai 
YOG-on, majd egy sajnálatos sérülést szenvedett a Dolni Moravában megrendezésre kerülő 

FIS versenyen.  
Az utánpótlás csapat sok helyre eljutott idén, a felkészülés nagyon jól sikerült. A landgraafi 
nyári havas edzőtábort követően Hintertuxra, majd Pitztálra utaztak a versenyzők. Ezt 

követően részt vettek egy junior FIS versenyen Pitztalon, ami szezonkezdésnek nagyszerű 
volt. Itt mutatkozott be Kavalecz-Hank Botond és Ludvig Ferenc a junior korosztályban. 

Ezután Reiteralmon folytatódott az edzések sora, ahol a rajtoké volt a főszerep.  
Januárban Dél-Koreába utaztak versenyzőink a YOG-ra, majd három cseh verseny 
következett. Itt fiataljaink nagyszerűen helyt álltak. Kiemelném Mozsár Lucát és Pokorádi 

Pétert, akik több alkalommal is a dobogón végeztek.  
Új versenyzőt ebben az évben sajnos nem sikerült beépíteni a snowborad cross csapatba. 

Voltak új jelentkezők, de még nem köteleződtek el a sportág iránt. Folyamatosan foglalkozunk 
a feladattal. 

Szakmailag is rengeteget fejlődhettünk. Ez eddigi megszokott felállással ellentétben (4-5 
versenyző 1 edző) idén minden megmérettetésre 2 vagy 3 edzővel utazhatott a csapat. Ez 
hatalmas minőségi fejlődést jelentett, hiszen a szervizeléstől a pályán való segédkezésig több 

személy tudta támogatni a sportolókat. A versenyek teljes szakaszát „beláthattuk”, és értékes 
többletinformációt kaptak ezáltal a rajban. Az edzői biztonságérzet is nagyságrendekkel 

megnőtt, hiszen egy baleset esetén nem kellett azon gondolkodni, hogy mi legyen a 
versenyzőkkel, ha esetleg a kórházba kell kísérni egy sportolót.  
A szervízfelszerelésünk is rég nem látott mértékben lett felújítva és feltöltve. Ez is nagyban 

hozzájárult ahhoz, hogy ilyen szép eredményeket sikerült elérnünk. Hatalmas anyagi 
könnyebbséget jelentett az új busz megvásárlása, hiszen így edzőtáboronként rengeteg 

pénzt tudtunk megspórolni. Ezen felül újdonság volt az is, hogy az edzők költségeit átvállalta 
a szövetség, így a táborok díja jóval kedvezőbb tudott lenni. Ez azt jelentette, hogy minimum 

egy edzőtáborral és egy versennyel többre juthattunk el idén! 
Szeretnénk megköszönni a Magyar Snowboard Szövetség munkáját, hogy anyagilag 
megtámogatták az idei szezonunkat, valamint nagyon hálásak vagyunk minden szakmai és 

szervezői segítségnek, amit kaptunk idén (is). 
Bízom benne, hogy jövőre hasonlóan sikeres szezont tudunk teljesíteni, és az utánpótlás 

kérdésben is előre tudunk majd lépni.  
 
 

Sümegi Péter – Alpin szakágvezető edző 

 

A 2023/2024-es szezon havas, csúszott edzései rendkívül nehezen indultak be az igencsak 
szerény időjárási körülmények miatt. A gleccserek zárva, vagy nagyon limitált formában voltak 
elérhetőek. Ha egyes terepek nyitva is voltak, az ott tapasztalt körülmények nem voltak igazán 

alkalmasak megfelelő edzések megtartására. 
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 Az alpin csapat oszlopos tagja Ausztriába tette át a székhelyét a tanulmányai miatt, 

de ő is csak decemberben tudta megkezdeni az edzéseket az olasz edzőnkkel, mert a 
körülmények nem voltak adottak. A csapat többi tagja is december végén, január elején 

tudott becsatlakozni a nemzetközi vérkeringésbe. Az új technikai csapat mindeközben 
szépen építkezett, szárazedzéseken és elméleti foglalkozásokon vett részt. Általános 
technikai koordinációs táborban fektettük le az alapokat Kaprunban 2024. novemberében, 

amit félig freestyle-os félig alpinos vonalra építettünk fel. A freestyle-os alapoknál Rigler Miklós 
segítségét is igénybe vettük. Az alpinos vonalon pályatűzési alapokat is igyekeztünk átadni a 

résztvevőknek. Majd egy héttel az alapozó edzőtábort követően igénybe vettük a schladmingi 
snowboard schule freestyle edzőjének, Lukas Maiernek a segítségét, aki magasabb szinten 
építette tovább a résztvevők freestyle alapjait a Kitzsteinhornon. Kaprunból egyből Pitztal felé 

vettük az irányt, hogy Kinda Gézától, a román snowboard cross csapat vezetőedzőjétől 
tanulhassuk meg a snowboard cross technikai és elméleti alapjait. Kiváló és hasznos 

edzésmunkát tudtunk végezni. Mindeközben a Testnevelési Egyetemen elindult az elmúlt 6-
7 év legnagyobb csapata 26+2 fővel, így velük 2024. januárjában Gerlitzenen indítottuk meg 

a technikai alapozást. Január második felében három héten keresztül foglalkoztam általános 
snowboardosokkal, ahol igyekeztem újabb tehetségeket felfedezni. Ilyenkor időnként sikerül 
fiatal tehetségekre lelni, akik talán valamikor előkerülhetnek az utánpótlás versenysport 

színterén, de az is lehet, hogy csak - mint a sportágat lelkesen népszerűsítő - jövőbeli 
sportoktatókat sikerül felfedezni. Februárban visszatértem az újonnan formálódó szakmai 

csapathoz, akikkel alpin snowboard szakági táborban pallérozódtunk Pátkai Marcell, 
többszörös magyar bajnok vezetése alatt, ezzel érintve a csapattal mindhárom fő szakágat. 
Továbbá 2024. február végén megindítottuk az oktatóink felkészítését az állami 

záróvizsgákra. Sajnos a szerény hazai havas körülmények egy rakás MSBSZ rendezvényt 
ellehetetlenítettek, de a Mátraszentistváni FSOB rendkívül sikeresnek bizonyult a szervezők 

lelkesedésének köszönhetően. 
 Reményeim szerint a tervezett programok beváltják a hozzáfűzött reményeket. Sok 

sikeres, fejlődésre képes versenyzőt és szakembert sikerül kinevelnünk, akik öregbíteni 
fogják a snowboard sport hírnevét! A sok munka hosszútávon hozza meg a gyümölcsét, ami 
remélem sok lelkes és sikeres utánpótlás korú sportolót fog eredményezni a Magyar 

Snowboard sportnak!  
 


